How people became industrious
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Many years ago there was a planet called Habor. People lived on it. But they were very weak and could not protect their villages. That is why one of inventors made an interesting thing called “Joyky”. It was a plastic ball. When people were born they got their own Joyky. Those balls were different and interesting. Each Joyky had basic cards. During the lifetime a person had to invent new options for the cards.
In the village called Eagle there lived two brothers. The oldest brother, Lam, had Joyky called Spot and the other brother, John, had Joyky called Am. Lam was in the sixth form but John was not studying at school because he was only six. Boys like John had to do a special business. It was a special task in the Jungles. John had to do this task with Lam. Brothers had to find a Cup of Five Kings in the Jungles.
At last the day of adventure came and the boys went to the tropical forest. They took a dog called Lycky with them. And, of course, Lam and John took Joyky.
First they saw a stream. John was thirsty and wanted to drink water from it. He leaned towards water and drank. Suddenly he dropped the basic card. “Oh, no, ” screamed Lam, “you dropped the card!” “It doesn’t matter!” answered John. “Am can do its business without the card, ” he said proudly.
The boys had to cross the stream. “I`ll use Am, ” said John. “Don’t use Joyky for this easy chance! Let’s think, ” said Lam. “But we don’t have much time!” answered John. So he threw a card over the stream and then threw Am over the water. The ball opened and stretched its arm like a bridge over the stream. John crossed the river and put the card into the bag. Am jumped on the boy’s shoulder. Lam did not use Spot. He took a branch and put it over the water. Lycky jumped over the stream.
Then the boys went to the Tiger’s cave. There they met an angry tiger. Lam threw a magic bottle to John. He caught it and directed it onto the animal. The tiger crashed into the small pieces and flew into the bottle. John opened the bottle and Joyky fell onto the grass. The tiger changed into Joyky.
A tall boy went out of the cave. His name was Roarer. He had an angry smile and did not look friendly. He took Joyky-tiger and threw the card onto the ground. The battle started. The tiger roared so loudly that the leaves from trees flew away. John threw a special card and Am put a golden hat onto its head. The hat was shining as brightly as the Sun. The tiger screamed and ran to the tall boy. “Your Joyky is very strong! Now you can go through the cave, ” he said. Then the boy andthe tiger disappeared. “It was a great battle, ” said John. “This bottle helped us, ” said Lam and put the bottle into a rucksack. Lycky was waving his tail because he was so happy!
Later the boys walked to the waterfall. But the water was so dirty. Lam threw the card and Spot changed its hand into a big scoop. The scoop took all mud and threw it away. “What are you doing?” asked John, “we must only fly across the waterfall with Am!” “Fish must live in clear water. You are bad, John!” answered Lam. John did not listen to his brother. He threw a card and Am. Joyky changed its arms into wings and flew with the boy to the other coast. Lam took a rope from the rucksack and threw it onto the tree twig. Then Lycky jumped onto Lam and he flew over the water to John.
Then brothers went to the Trees Square. Magic frogs lived there. Young kings of Habor had guards - frogs. And they had Joyky. Kings could not use Joyky. But when Kings lost the Magic Cup the frogs went in TreesSquare. The Magic Cup of Five Kings had special magic nucleus, which joined together all people of Habor. But when King Andy lost the Cup in the Jungles, time of wars came to the planet.
John saw a frog. It was wearing a crown. “Go away! It is the land of magic frogs!” screamed the frog. Lam gave the bottle to his brother. John tried to change the frog into Joyky but it did not want to change! The frog called Mahaon had its own Joyky – Crown. Mahaon threw the card and Crown blew as strong as a wind. John threw his card and Am. Am had a cage in its arm and took Crown. Then Am put Crown into the cage. Am won again. “Now you can go through Tree Square, ” said Mahaon.
After that the boys went onto the road. “While Crown was blowing, my cards flew into those durty paddles!” screamed John. “What can we do now? We lost your cards and Lycky!” said Lam unhappily.
Suddenly they stopped. “Look into this paddle! There is a card and Lycky’s steps in mud!” screamed John. The boys walked farther and farther into the forest and they heard a distant familiar voice. “Oh! Do you hear this? I think that it is Lycky!” said Lam.
At last they went onto a wide meadow with pale flowers. “Oh, oh! Look, look!” exclaimed John, “it is Lycky. The dog came out the tall grass. Lycky was holding something in his mouth. “Lycky has found your cards!” said Lam. “Oh, thank you, my dear pet!” whispered John into Lycky’s ear. “Now we must go through the meadow to reach the Throne Hall! There we`ll find the Cup of Five Kings!” said John happily. Lam looked at his brother indignantly. “Look at this meadow! The flowers are pale because they don’t have much sun-light!” he said. “If you want to have a School-star, you will help nature like me with your Joyky, ” Lam exclaimed.
John became thoughtful. At last he threw the card and Am into the grass. Am changed its arm into a big grass-knife and weeded tall grass. Sunrays fell onto the flowers and theybecame colorful. “Hurray!” exclaimed John.
The boys had to do the task within one day. Midnight was coming. John, Lam, Joyky, Lycky were in a hurry. “Faster, faster, ” said Lam.
Finally they reached the Throne Hall. There were five thrones. They were silver, golden, wooden, metal and had different shapes. “But where is the Cup?” asked Lam. The great Hall was dark and quiet. John threw the card and Am. Am’s eyes were shining like a torch. “There!” exclaimed John. He saw a big wooden table. There were knives, forks, spoons and glasses on it. And there was the Cup of Five Kings in the middle of the table. John took it. “Probably, King Andy had forgotten the Cup in the Throne Hall?” said John to himself. Lam made his brother so kind that he wanted to clean the table. John threw the card but Am was absolutely exhausted. It could not do anything. Lam went to the dining-room. “I think people of Habor are not weak, they are only lazy, ” he said. “Let’s try to do something byour own hands, ” concluded Lam. The boys cleaned the Throne Hall.
The next day they went to Professor Tie. He gave medals and a School-star to our heroes. Then he noted that Lam said a good phrase and now people of Harbor did not use Joyky as helpers. They use them as their best friends! Lam and John gave the Cup to King Andy and wars stopped. Habor became the best planet in space!
To sum up, people heard this story from Habor and the person who was lazy started to work because they wanted to make life better and live in the happy world!
Много лет назад существовала планета под названием Хабор. На ней жили люди. Но они были очень слабы и не могли защитить свои деревни. Поэтому один из изобретателей сделал интересную вещь под названием “Джойки”. Это был пластиковый мячик. Когда люди рождались, они получали свой личный Джойки. Эти мячики были различны и интересны. Каждый Джойки имел базовые карточки. В течение жизни человекдолжен был изобретать новые действия для карточек.
В деревне, называемой Грифон, жили два брата. Старший брат, Лэм, имел Джойки по имени Спот и другой брат, Джон, имел Джойки по имени Эм. Лэм учился в 6-ом классе, но Джон не учился в школе, так как ему было только 6 лет. Мальчики, такие как Джон, должны были выполнить особое дело. Это было специальное задание в Джунглях. Джон должен был выполнять это задание с Лэмом. Братья должны были найти Кубок Пяти Королей в Джунглях.
Наконец, день приключения настал, и мальчики отправились в тропический лес. Они взяли с собой пса Лики. И, конечно, Лэм и Джон взяли Джойки.
Сначала они увидели поток. Джона мучила жажда, и он захотел выпить из него воды. Он спустился к воде и попил. Внезапно он уронил базовую карту. “О, нет”, – вскричал Лэм, - “ты уронил карту!” “Не важно!” – ответил Джон. “Эм может выполнить это задание без карты”, – сказал он гордо.
Мальчикам нужно было перейти поток. “Я использую Эма”, – сказал Джон. “Не используй Джойки в этом легком деле! Давай подумаем”, – сказал Лэм. “Но у нас мало времени!” – ответил Джон. Итак, он бросил карту через поток и затем бросил Эма над водой. Мячик раскрылся и вытянул свою руку подобно мосту над потоком. Джон пересек реку и положил карточку в сумку. Эм запрыгнул на плечо мальчика. Лэм не использовал Спота. Он подобрал ветку и положил ее над водой. Лики перепрыгнул поток.
Затем мальчики пошли к Тигриной пещере. Там они встретили злого тигра. Лэм бросил магическую бутылку Джону. Он поймал ее и направил на животное. Тигр рассыпался на маленькие кусочки и втянулся внутрь бутылки. Джон открыл бутылку, и на траву выпал Джойки. Тигр превратился в Джойки.
Из пещеры вышел высокий мальчик. Его имя было Рык. У него была злая улыбка и он не выглядел дружелюбным. Он взял Джойки – тигра и бросил карточку на землю. Битва началась. Тигр рычал так громко, что с деревьев облетели листья. Джон бросил специальную карту и Эм надел на голову золотую шапку. Шапка сияла ярче, чем Солнце. Тигр вскричал и побежал к высокому мальчику. “Твой Джойки очень сильный! Сейчас вы можете пройти через пещеру”, – сказал он. Затем мальчик и тигр исчезли. “Это была великая битва”, – сказал Джон. “Эта бутылка помогла нам”, – сказал Лэм и положил бутылку в рюкзак. Хвост Лики двигался из стороны в сторону, потому что он был так счастлив!
Позднее мальчики пришли к водопаду. Но вода была такой грязной. Лэм бросил карточку и Спот превратил свою руку в большой ковш. Ковш собрал всю грязь и выбросил прочь. “Что ты делаешь?” – спросил Джон, - “мы только должны перелететь через водопад с Эмом!” “Рыба должна жить в чистой воде. Ты плохой, Джон!” – ответил Лэм. Джон не послушал своего брата. Он бросил карточку и Эма. Джойки превратил свои руки в крылья и перелетел с мальчиком на другой берег. Лэм достал веревку из рюкзака и набросил ее на ветку. Затем Лики запрыгнул на Лэма, и он перелетел через воду к Джону.
Затем братья пошли на Площадь Деревьев. Там жили магические лягушки. Юные короли Хабора имели гвардейцев - лягушек. А они имели Джойки. Короли не могли использовать Джойки. Но, когда Короли потеряли Магический Кубок, лягушки пришли на Площадь Деревьев. Магический Кубок Пяти Королей имел специальные магические ядра, которые объединяли вместе жителей Хабора. Но, когда Король Энди потерял Кубок в Джунглях, время войн пришло на планету.
Джон увидел лягушку. На ней была корона. “Уходите прочь! Это земля магических лягушек!” – вскричала лягушка. Лэм дал своему брату бутылку. Джон попытался превратить лягушку в Джойки, но она не хотела меняться! Лягушка по имени Махаон имела свой собственный Джойки – Корону. Махаон бросил карточку, и Корона дунула так сильно, как ветер. Джон бросил свою карточку и Эма. У Эма в руках была клетка, он взял Корону. Затем Эм поместил Корону в клетку. Эм снова одержал победу. “Теперь вы можете пройти через Площадь Деревьев”, – сказал Махаон.
После этого мальчики вышли на дорогу. “Когда Корона дула, мои карточки разлетелись по этой грязной луже!” – закричал Джон. “Что мы можем сейчас сделать? Мы потеряли наши карточки и Лики!” – сказал уныло Лэм.
Внезапно они остановились. “Посмотри на эту лужу! Там, в грязи, карточка и следы Лика!”- закричал Джон. Мальчики уходили дальше и дальше в лес и услышали отдаленный знакомый голос. “О! Ты слышишь это? Я думаю, это Лики!” – сказал Лэм.
Наконец, они вышли на широкий луг с бледными цветами. “Ох, ох! Посмотри, посмотри!” – воскликнул Джон, - “Это Лики”. Пес выскочил из высокой травы. Лики что-то держал в своей пасти. “Лики нашел карточки!” – сказал Лэм. “О, спасибо, мой дорогой любимец!” – прошептал Джон в ушко Лики. “Теперь мы должны пересечь луг, чтобы достичь Тронного Зала! Там мы найдем Кубок Пяти Королей!” – сказал счастливо Джон. Лэм возмущенно посмотрел на своего брата. “Посмотри на этот луг! Цветы бледны, потому что им не хватает солнечного света!” – сказал он.“Если ты хочешь получить Школьную звезду, ты должен помочь природе как я вместе со своим Джойки”, – воскликнул Лэм.
Джон задумался. Наконец он бросил карточку и Эма в траву. Эм превратил свою руку в большой нож для травы и подрезал высокую траву. Солнечные лучи упали на цветы, и они стали разноцветными. “Ура!” – воскликнул Джон.
Мальчики должны были выполнить задание за один день. Приближалась полночь. Джон, Лэм, Джойки и Лики спешили. “Быстрее, быстрее”, – говорил Лэм.
В конце концов, они достигли Тронного зала. Там было пять тронов. Они были серебряные, золотые, деревянные и металлические и были разной формы. “Но где же кубок?” – спросил Лэм. Величественный Зал был темен и хранил молчание. Джон бросил карточку и Эма. Его глаза засияли как фонарик. “Здесь!” – воскликнул Джон. Он увидел большой деревянный стол. На нем были ножи, вилки, ложки, стеклянная посуда. И там был Кубок Пяти Королей в центре стола. Джон взял его. “Вероятно, Король Энди забыл кубок в Тронном Зале?” – молвил Джон. Лэм настолько изменил брата, что тот захотел привести стол в порядок. Джон бросил карточку, но Эм был выжат как лимон. Он не мог ничего делать. Лэм вошел в столовую. “Я думаю, что люди Хабора не слабые, они просто ленивые”, – сказал он. “Давай попробуем сделать что-нибудь своими собственными руками”, – сделал вывод Лэм. Мальчики навели порядок в Тронном Зале.
На следующий день они пошли к профессору Галстуку. Он вручил героям медали и Школьную звезду. Затем он отметил, что Лэм сказал хорошую фразу, и теперь жители Хабора не используют Джойки как помощников. Они используют их как своих лучших друзей! Лэм и Джон вручили Кубок Пяти Королей Королю Энди, и войны прекратились. Хабор стал лучшей планетой на свете!
Подводя итог, люди услышали эту историю о Хаборе и тот, кто ленился, начинал трудиться, потому что они хотели сделать жизнь лучше и жить в счастливом мире!
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